
Viljandi Vallavolikogu 

Viljandi Vallavolikogu esimees 

 

Arupärimine Viljandi vallavanem Alar Karule 

kuupäev digitaalallkirjas 

 

ARUPÄRIMINE 

„Viljandi Vallavolikogu 25.05.2023 eelnõu "Viiratsi Lasteaia „Rüblik“ ja Vana-Võidu 

Lasteaia ümberkorraldamine"  

 

Esitan vastavalt Viljandi Vallavolikogu töökorra § 17 arupärimise Viljandi valla vallavanem 

Alar Karule. Arupärimisele soovin nii kirjalikku kui ka suulist vastamist. Suulist vastamist 

palun järgmisel volikogu istungil.  

 

Viljandi Vallavalitsus esitas volinikele tutvumiseks 25.05.2023 volikogu istungi eelnõu 

„Viljandi Vallavolikogu 25.05.2023 määruse nr 1 "Viiratsi Lasteaia „Rüblik“ ja Vana-Võidu 

Lasteaia ümberkorraldamine" 

Esmalt tuleb ära märkida, et eelnõus olev lause „Vana-Võidu Lasteaia hoolekogu edastas 

Viljandi Vallavalitsusele 09.03.2023 toimunud koosoleku protokolli (reg 15.03.2023 nr 10-

6/908), milles avaldatakse arvamust, et ei soovita liituda Viiratsi Lasteaiaga „Rüblik“ põhjusel, 

kuna ei ole mingit rahalist võitu ning seega puudub vajadus ühinemiseks“ on eksitav.  

Samas Vana-Võidu Lasteaia hoolekogu edastas Viljandi Vallavalitsusele 09.03.2023 toimunud 

koosoleku protokolli (reg 15.03.2023 nr 10-6/908) ja vastuskirja koos 08.05.2023-10.05.2023 

toimunud koosoleku protokolliga (reg 15.05.2023 10-6/1609), milles tuuakse välja seisukohad, 

et ei soovita liituda Viiratsi Lasteaiaga „ Rüblik“ 01.09.2023 kuupäeval, sest kohalik 

omavalitsus ei ole esitanud lasteaedade liitmise analüüsi, millest tuleks välja liitmisega seotud 

arvutused ja kokkuhoid. Puudub analüüs selle kohta, mismoodi aitab liitmine valla 

finantsolukorda parandada. Tuuakse välja lasteaia personali hirm oma töökoha kaotuse ees ning 

esitatakse mure, et kui ei anta piisavalt aega ümberkorraldusega harjumiseks, siis võivad 

lahkuda olemasolevad õpetajad ning lastel võivad tekkida kohanemisraskused. Lapsed vajavad 

lasteaias õpetaja vahetut suunamist ja juhendamist ning hea arengu ja kohanemisvõime 

saavutamiseks on väga olulisel kohal turvaline lasteaia keskkond, kus laste ja õpetaja vahel on 

head ja toetavad suhted. Palutakse Viiratsi lasteaia „Rüblik“ ja Vana-Võidu lasteaia liitmine 

lükata edasi 1.09.2024 kuupäevale.  

See tähendab, et liitmisega nõustuti vaid juhul, kui see toimub 01.09.2024.  

Esitan seoses sellega teile järgmised küsimused: 



1. Vana-Võidu hoolekogu edastas lasteaedade liitmisega seoses täiendava vastuskirja 

(otsuse) 15.05.2023 kuupäeval abivallavanem Irma Värele ja haridus- kultuuriosakonnajuht 

Rein Schihalejevile. Miks ei ole eelnõus seda vastuskirja kajastatud? Kas soovitakse, volinikke 

eksitada? 

 

2. Vana-Võidu hoolekogu on oma vastuskirjades toonud välja tingimused ja küsimused, 

et nõustutakse liitmisega juhul, kui see toimub 01.09.2024. Miks eelnõus ei ole seda kajastatud? 

Miks ei ole hoolekogu küsimustele vastatud? 

 

3. Eelnõus olev väide, et hoolekogu ei ole nõustunud 01.09.2023 toimuva liitmisega, on 

vale. Antud juhul antakse vallavalitsuse poolt volikogule valeinformatsiooni selleks, et 

mõjutada otsust vallavalitsusele sobivas suunas. Teabevaldaja peab tagama teabe õigsuse. 

Avaliku teabe seaduse järgi on teabevaldaja kohustatud mitte andma teadvalt eksitavat, 

tegelikkusele mittevastavat või ebaõiget teavet ning kontrollima kahtluse korral väljastatava 

teabe õigsust ja vastavust tegelikkusele ( AvTs § 9 lg 2 p 8). 

 

4. Kas vallavalitsusel on olemas finantsanalüüs, milles kajastuks lasteaedade liitmisega 

kaasnev majanduslik otstarbekus? Kust saaks analüüsi tulemusega tutvuda? Kas volinikele on 

esitatud analüüsi, kust tuleks välja lasteaedade liitmisega kaasnev kokkuhoid? Millised on 

liitmisega seotud kulutused? 

Avaliku teabe seaduse järgi tuleb kohalikul omavalitsusel uuringud ja analüüsid avalikustada 

(AvTs § 28 lg 1 p 18). 

5. Kas olete mõelnud, et Viiratsi lasteaia „Rüblik“ ja Vana-Võidu lasteaia liitmine toimuks 

01.09.2024 kuupäeval? Miks ollakse selle vastu ja ei arvestata hoolekogu palvet ega mõisteta 

Vana-Võidu lasteaia personali muret? Miks kiirustatakse? Kas ja mismoodi on lasteaia 

personali hirme maandatud? Kas hetkel pole oluline anda ümberkorraldusteks aega ning lükata 

edasi liitmine 01.09.2024 kuupäevale? 

 

 

Lugupidamisega,  

/allkirjastatud digitaalselt/ 

Valmar Haava 

Vallavolikogu liige 


